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A Városvédő és –Szépítő Egyesület elnökségének beszámolója 
a 2010. évben végzett munkáról 

 
(Elhangzott a 2011. február 25-én (pénteken) 16 órakor kezdődő egyesületi beszámoló és 

tisztújító közgyűlésen a Piculás Civilházban) 
 
Tisztelt Egyesületi Tagok! Kedves Városvédő Társaim! Tisztelt Vendégeink! 
 
Az elnökség nevében szeretettel köszöntöm Önöket. Külön köszöntöm Kecze István 
polgármester urat – egyesületünk tagját - valamint, a civil szervezetek képviselőit, 
partnereinket, társegyesületeink jelenlévő képviselőit. Köszönöm, hogy elfogadták 
meghívásomat a közgyűlésre. 
 
Beszámolóm megtartása előtt szomorú kötelességnek kell eleget tennem. El kell mondanom, 
hogy a tavalyi évben egyesületünknek 3 halottja volt: Papp Gyula, Nagy G. Béla és Nagy 
Gézáné. Kérem, emlékezzünk rájuk 1 perces néma felállással. 
 Köszönöm! Kérem, emléküket jegyzőkönyvünkben is örökítsük meg. 
 
A 2010-re tervezett munka elvégzését - csak úgy, mint az előző években – büszkén sikeresnek 
mondhatom. Egyesületünk tagsága tevékeny, szívesen vállal feladatot és vállalását tisztességgel 
el is végzi. Az elnökség rugalmasan végzi munkáját, tagjai maradéktalanul ellátják a rájuk 
bízott feladatot. Tagtársaink önzetlen munkája teszi eredményessé és sikeressé egyesületünk 
tevékenységét. A munka egész évben folyamatos volt, a tervezett feladatokat csaknem kivétel 
nélkül elvégeztük: 

– 2010. február 26-án beszámoló közgyűlést tartottunk, 
– az elnökség 5 alkalommal, 
– az ellenőrző bizottság, 
– és a Nagykun Kisújszállásért Alapítvány Kuratóriuma saját munkaterv szerint 

ülésezett és egyaránt kiválóan dolgozott.  
 
A munkatervben meghatározott feladatok elvégzésének szervezése, és lebonyolítása során az 
elnökség tagjai és a munkacsoportok vezetői folyamatosan találkoztak egymással. Így mindenki 
a szükséges információk birtokában volt, az elvégzendő feladatok további elnökségi döntést 
nem igényeltek. Az elnökségi ülések mindig határozatképesek voltak. 
 
Az Ellenőrző Bizottság a pénztárossal és az elnökséggel rugalmasan együttműködött és a 
szükséges módon segítséget nyújtott. 
 
Jelenleg közösségünknek 143 fő magánszemély és 3 jogi személyiségű tagja van. Az év 
folyamán 13 új tag került felvételre: 
 
Katonáné Murányi Erikát, Dávid Ibolyát, Boda Jánost és Oláh Albertet már az előző 
közgyűlésen bemutattam Önöknek. Azóta az egyesület tagja lett Balogh Zsuzsa, Pocsaji Péter, 
Tóth Attila, Dr. Monoki Elek, Fekete Istvánné, Máténé Varga Rózsa, Máté Albert, Zsoldos 
Zoltán és Toldi Attila, az idei év elején pedig Farkas Éva. Szeretettel köszöntjük őket.  
 
Egyesületünk sikeres működésében nagy segítségünkre vannak évek óta a Városi Nyugdíjas 
Klub, a Móricz Klub, a ’48-as Asszonykórus, az Öregdiákok Baráti Köre, a Horgász Egyesület 
és a Huszárbandérium tagjai, a Könyvtár, a Művelődési Központ és a Kisúj TV munkatársai, 
az Arany és a Kossuth Iskola, a Polgármesteri Hivatal, a Vízmű, a KUNSZÖV, a KUNFA, a 
Kenarkiss Kft., és a Városgazdálkodási Kft. munkatársai, akik főleg egyesületi tagjainkon 
keresztül segítik munkánkat, vagy az előzőekben tőlünk kapott segítséget viszonozzák. 
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Tervezett feladataink teljesüléséről már olvashattak a Közhasznúsági jelentésben, ennek 
ellenére engedjék meg, hogy tartalmas és szerteágazó munkánkból részletesebben ismertessek 
néhányat: 
 
1. Az Illéssy-Kossuth emlékkaputól induló és a város ’48-as emlékhelyeit körbejáró március 

15-én tartott fáklyás megemlékezésünkre ismét sokan eljöttek a hirtelen jött havazás 
ellenére is. Jelen voltak a megyei- és a városi képviselők, a civil szervezetek képviselői és 
szép számmal érkeztek fiatalok, diákok is, hogy együtt emlékezzenek. 

 
2. Április 16-án a Műemléki Világnap alkalmából tartalmas programot szerveztünk. Vetített, 

képes előadást láthattunk, hallhattunk városunk tárgyi értékeiről. Átadtuk a Gaál Kálmán 
Díjat, melyet a Művelődési és Ifjúsági Központ dolgozóinak ítélt oda egyesületünk. Ezután 
emléktáblával jelöltük meg a Gimnázium épületét. A nap végén jó hangulatú baráti vacsorát 
rendeztünk a Piculásban. 

 
3. Felújíttattuk a Pap-gátja emléktáblát, melyet 2004-ben állított egyesületünk. Az évek során 

– kitéve az időjárás viszontagságainak – a tábla festett betűi elhalványultak, felirata 
olvashatatlanná vált. Így a megkopott tábla helyett új, mart betűvel készült, időtálló táblát 
helyeztünk el a régi helyén. 

 
4. Alapítványunkkal, a Nagykun Kisújszállásért Alapítvánnyal együtt oroszlánrészt vállaltunk 

a Trianoni országzászlós emlékmű létrejöttében: egyesületünk nyújtotta be a pályázatot, az 
adminisztratív lebonyolítást is mi végeztük, pénzbeli támogatást adtunk a szobor 
elkészítéséhez, valamint fizikai munkával is hozzájárultunk az emlékmű környezetének 
kialakításához. Köszönet mindenkinek aki részt vett e munkában. 

 
5. A 24. Városszépítő hét ismét sikeres rendezvény volt. A június 21-26. között megrendezett 

tábor alkalmával végzett munkáról nem csak a helybéliek, hanem a vidéki emberek is 
elismeréssel szóltak. 81 táborozó jelentkezett várost szépíteni – óvodástól a nyugdíjasig -, 
akik sokféle és értékes munkát végeztek közel 725.000 forint értékben. A hagyományos 
juttatásokon túl (póló, ebéd) ismét strandolhattak is délutánonként a táborozók. A tábor 
utolsó napján – már hagyományosan – megemlékeztünk a holokauszt kisújszállási 
áldozatairól is. Októberben jutalmul egy hortobágyi  kiránduláson vehettek részt az 
érdeklődő táborozók. Szeretném megköszönni táborvezetőnk Kecze Jánosné és Nagy Gy. 
Róza munkáját. Köszönet illet minden táborban résztvevő gyereket, fiatalt és segítő 
felnőttet is a lelkiismeretes, önzetlen munkáért. 

 
6. Kezdeményezésünkre megvalósult az Arany János utcai ártézi kút áthelyezése. 

Szervezéssel, forrásteremtéssel és sok fizikai munkával járultunk hozzá a Bárányos kút 
látványos és praktikus környezetének kialakításához. Köszönet a közreműködőknek. Külön 
szeretném megköszönni Pintér Attila bárányfejeket megalkotó művészi munkáját, Nagy 
Imrének a korlát faragását, elkészítését, a tetőt készítő fafaragók, ácsok munkáját és Nagy 
Istvánnak az egész műveletet átfogó segítségét, odafigyelését. A természetbeni anyag-; 
munkafelajánlásokat és a társadalmi munkát is beszámítva 2.587.000,- forint értékben adtuk 
át a közkifolyót üzemeltetésre az önkormányzatnak 

 
7. Tevékenyen működtünk közre az Elszármazottak VI. találkozójának sikeres 

lebonyolításában, melynek keretében emléktáblával jelöltük meg a városunk legmagasabb 
pontját adó Bogarasi halmot. 
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8. A működés feltételeit sikeres pályázatokkal igyekeztünk javítani, mely az előző évihez 
hasonlóan sikerült. Erről részletesen olvashattak a közhasznúsági jelentésben. Itt szeretném 
megköszönni az egyes pályázatok előkészítésénél és elszámolásánál végzett hihetetlen 
mennyiségű lelkiismeretes munkát, melyet elsősorban Nagy Lajos alelnök, Nagy Gy. Róza, 
az egyesület titkára és Fekete Imréné, egyesületünk pénztárosa végzett. 

 
9. Mély a múltnak kútja címmel újra, ezúttal azonban sikeresen pályáztunk az – NCA-nál. Az 

elnyert, több mint 825 ezer forintnyi támogatásból csordakút és pihenőhely kialakításának 
előkészületeit kezdte meg egyesületünk a József Attila-Gyep utca kereszteződésében lévő 
elhanyagolt teresedésében. A munka látványos és sok szorgos kezet igénylő részét ezután 
végezzük és a műemléki világnap alkalmából avatjuk fel az emlékparkot. E pályázat 
keretében kiállítást is rendeztünk a Piculásban a pásztorélet emlékeiből, helytörténeti 
vetélkedőt szerveztünk felsős tanulóknak, valamint könyvbemutatót és közönségtalálkozót 
rendeztünk Krajcsir Piroska: Tükörcserepek című könyvének apropóján. 

 
10. Ahogyan terveztük, a Piculás Civilház élettel telt meg az elmúlt évben. A 

közmunkaprogram keretében március 1-jétől egy új alkalmazott Balogh Zsuzsa segítette 
munkánkat a Civilházban, adminisztrációs és szervezési feladatok ellátásával. Az állandó 
nyitva tartással megélénkült a forgalom a Piculásban. Sokan tértek be szétnézni, ügyeket 
intézni, rengetegen látogatták kiállításainkat, számtalan civil és családi rendezvénynek, 
lakossági fórumnak, továbbképzésnek adott otthont civilházunk. Sajnos, Zsuzsa csak 
december végéig maradhatott nálunk, munkájának pótlása, a Civilház működtetése ebben 
az évben komoly feladat lesz. 

 
11. Egy sikeres „Leader” pályázat keretében megvalósult a tagság és lakosság érdekében 

létrehozott számítógépes eszközpark és internetes hozzáférési lehetőség megvalósítása a 
Piculásban, mintegy másfél millió forint értékben. A pályázatnak köszönhetően 3db laptop; 
3db asztali számítógép, 1 db projektor, állvánnyal; és 1 db scanner került beszerzésre A 
biztonság érdekében kiépült a civilház riasztó rendszere is. Éljenek a számítástechnikai 
lehetőséggel és biztassák erre ismerőseiket is.  

 
12. A Civilház fejlesztésében nagy segítségünkre volt az a nyertes, NCA működési célú 

pályázat is, melynek keretében új bútorokat valamint prezentációs és kommunikációs 
eszközöket, köztük fényképezőgépet, digitális kamerát, színes nyomtatót is vásároltunk. 

 
13. Röviden szeretném ismertetni egyéb, a 2010-es munkatervben szereplő elvégzett 

vállalásainkat: 
 

– április 17-én részt vettünk a HOVAVÁR környezettisztasági napon 65 fővel 
– önköltséges alapon elkészítettük a 2011. évi városvédő falinaptárt, melyet nagy 

örömmel vásároltak meg városunk lakói 
– a városi kulturális eseményeken, rendezvényeken egyesületünk tagjai érdeklődő 

résztvevők, közreműködők voltak, minden fontos alkalomra elvittük koszorúinkat 
az alapítvánnyal együtt 

– virágosítottunk a vasútállomáson, kaszáltunk a zsidó temetőben és folyamatosan 
gondoztuk saját virágágyásainkat 

– frissítettük honlapunkat és felhívásokat adtunk közre 
– részt vettünk a Hungaria Nostra 2010. évi közgyűlésén és a Város- és Faluvédők 

Szövetsége országos találkozóján Jászberényben elvittük az Ifjúsági Szakosztály 
tagjait a Dr. Balogh János Tájökológiai Konferenciára, szakmai segítséget 
nyújtottunk az ökológiai- és a roma táborban 
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– társrendezőként vagy segítőként közreműködtünk más szervezetek rendezvényein: 
a könyvtár szavalóversenyein és a föld napi vetélkedőn, a Horváth tanyán szervezett 
Kun Viadalon, a Művelődési Központ által rendezett Mindenki karácsonyán, a 
Kivilágos kivirradtig rendezvényt pedig Zöld sátor működtetésével és főzéssel 
gazdagítottuk 

– szeptember 18-19-én a Kulturális Örökség Napjai keretében kiállítást rendeztünk  
- anyagilag támogattuk a helyi kiadványok megjelentetését 
– a 2010-es Nagykun Kalendárium elkészítésében több egyesületi tagunk is 

közreműködött: írt, fotózott, vagy rajzolt 
– gyakran tájékoztattuk munkánkról a város közvéleményét a Kisbíróban, a városi 

TV-ben, városvédő barátainkat az Értékmentőben és elektronikus úton, a városi-, és  
saját honlapunkon 

– segítjük partnereinket hagyományápoló és más rendezvényeik lebonyolításában 
juttatásokkal, munkával, részvétellel 

– részt veszünk továbbképzéseken, tevékenykedünk helyi, megyei és régiós civil 
fórumokon 

– egyesületünk kapcsolatrendszere sokrétű, hasznos és tartalmas. Eddigi 
kapcsolatainkon túl (Önkormányzat, Város- és Faluvédők Szövetsége, Civil Ház, 
Kossuth Szövetség), a helyi civil szervezetek jelentős részével és a partner 
egyesületekkel (Túrkeve, Törökszentmiklós, Karcag, Cegléd, Jászberény) is élő, 
kölcsönös, baráti kapcsolatot ápolunk. 
 

14. Terveink között szereplő, de elmaradt feladat volt a vásártéri erdősáv kiszáradt 
facsemetéinek pótlása. Ebben az évben mindenképpen sort kerítünk a csemeték ültetésére. 

 
15. Az egyesület személyi jövedelemadó 1%-os felajánlásából származó bevétele, a tavalyihoz 

képest az idén nem növekedett. Vajon a csökkenő jövedelmek, vagy a csökkenő adakozó 
kedv az oka? Most még aktuális, ezért kérem, hogy 2011. ben se feledkezzenek meg az 1% 
felajánlásáról, barátaikat, ismerőseiket is biztassák erre. 

 
Tekintettel arra, hogy tisztújító közgyűlésen is vagyunk, illik visszatekinteni, egy évnél 
nagyobb távlatokba is. 
Az elmúlt négy évről ilyen részletességgel reggelig tudnék beszélni, de mivel egy „kicsit” 
kevesebb idő áll rendelkezésemre, így - a teljesség igénye nélkül – felsorolásszerűen elevenítem 
fel a jelentősebb tevékenységeinket. 
 
Rendezvények: (a sok éve hagyományosan megrendezetteken kívül) 

- 20 éves az egyesület – ünnepi közgyűlés 2007. 
- HO-VA-VÁR környezettisztasági nap szervezése 2007-től 
- Parlagfű mentesítési program 2007-től TV Kisújjal 
- Fafaragó tábor 2008. 

 
Szoborállítás:  

- Kossuth Lajos 2007. 
- Kun madonna (reprodukció) 2008. 
- Jász-kun huszárok emlékműve (Bp.) 2009. Nagykun Szellemi Műhellyel 
- Turulmadaras országzászlós emlékmű 2010. 
 

Emlékhely: 
- Kun kapu 2008. 
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Emlékhely megjelölés:  
- Marjalaka tábla felújítása 2008. 
- Kis- és Nagy Csivagér tábla 2008. 
- Pap gátja tábla felújítása 2010. 
- Bogarasi halom megjelölése 2010.  

 
Emléktábla:    

- Kapitányok fasorának avatása 2007. 
- Szolnok-Debrecen vasútvonal fennállásának emlékére 2007. 
- Zsidó temetőben I. világháborús emléktábla helyreállítása 2009. 
- Egykori zsinagógát megjelölő, azt ábrázoló tábla és az épületből előkerült két tábla 

elhelyezése 2009. 
 
Védettségi tábla: 

- Járásbíróság, Bárány Szanatórium, Ábri ház 2008. 
- Takarékpénztár, Színház és Vígadó, Korona Szálló és Vendéglő 2009. 
- Gimnázium 2010. 

 
Kiadványok: 

- 20 éves a Városvédő Egyesület 2007. 
- Falinaptár 2007-től 
- A több szálból font kötél erősebb 2009. 
 

Kiadványok támogatása: 
- Dr. Bartha Júlia: Nagykunsági néprajzi tanulmányok 2007. 
- Dr. Szilágyi Miklós: Néprajzi tanulmányok Kisújszállásról 2008. 
- Nagy Kálmánné: Családi ünnepeink, hétköznapjaink Kisújszálláson 2008. 
- Városi szülői klub bemutatkozó kiadvány 2008. 
- Dr. Ducza Lajos: Rekviem egy közösségért 2010. 
 
Egyéb:  

- Zsidó temető gondozása 2004-től folyamatos 
- I. és II. világháborús emlékmű feliratozásának felújítása 2007. 
- Robbanómotoros láncfűrész, kertészeti munkaeszközök beszerzése 2007-től 
- Egyesületi zászló átvétele a törökszentmiklósi egyesülettől 2007. 
- Honlap készítés 2008. 
- Csegei gödör gaztalanítása 2008. 
- Vásártéri faültetés 2008. 
- Piculás Civilház birtokba vétele, belső felújítása 2009. 
- Szervezet fejlesztési pályázat 2009. 
- Kenderesi és Tiszaföldvári városvédő egyesület megalakulásának elősegítése 2010. 
- Cserépkályha építés a Piculásban 2010. 
- Bárány kút készítés 2010. 
- Bútorok, berendezési tárgyak, teakonyha felszerelési eszközök vásárlása 2009-

2010. 
- Számítógépes, és kommunikációs eszközök beszerzése 2010. 
 

Kitüntetések, elismerések:  
- Kós Károly Díj 2007. 
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A számok tükrében történő visszatekintéshez kérem a technika és Nagy Lajos alelnök 
segítségét. Azt hiszem, a grafikonok, és a mellettük elhangzó adatok csak meg tudják erősíteni 
a korábban elhangzott állításomat: eredményes évet, eredményes 4 évet zártunk, talán az 
egyesület gazdálkodási szempontból legeredményesebb éveit értékeljük most. 
 
 
Taglétszám   2003.   82 fő + 3 jogi személyiségű tag 
   2007. 121 fő + 3 jogi személyiségű tag 
   2010.   143 fő + 3 jogi személyiségű tag 
 
Pénzeszköz  2007-ben 3.968.237,- kezdtünk 5.738.237,- bevétellel és 
5.242.000,- kiadási oldallal. Mindjárt az első évben - nagyon kedvezően - 8.481.029,- bevétellel 
és 4.144.277,- kiadással (szoborállítással) teljesítettünk Kossuth szobor állítás és az ünnepi 
közgyűlés szervezése, kapitányok fasora létrehozása mellett. Ebből 1.028.000,- pályázaton 
elnyert összeg, 720.000,- önkormányzati támogatás, 1.099.649,- adomány, 256.310,-  pedig 
SZJA1% felajánlás volt. 
 
   2008-ban 4.336.752,- kezdtünk 6.396.752,- bevétel és 4.388.000,- 
kiadás tervezésével. Kun madonna szobor, Kunkapu állítás, honlap és emléktábla készítés 
mellett 7.441.060,- bevétellel és 2.977.224,- kiadással zártuk az évet. 1.293.000,- pályázaton 
nyertünk, 396.080,- önkormányzati támogatást, 713.200,- adományt, 296.223,- SZJA1% 
felajánlást kaptunk. 
 
  2009-ben 4.463.836,- kezdtünk 4.900.000,- bevételi és 7.123.825,- kiadási 
oldallal. Felújítottuk a Piculás belsejét, megvalósítottuk a köteles pályázatot, emlékművet és 
emléktáblákat avattunk, és így is 8.481.596,- bevétellel és 8.893.390,- kiadással teljesítettük az 
évet. 4.334.619,- nyertünk pályázaton, ezen felül 220.000,- önkormányzati támogatással,  
2.450.885,- adománnyal és 496.690,- SZJA1% felajánlással gazdagodtunk. 

 
  2010-ben 4.052.082,- kezdtük az évet 7.437.082,- bevételi és 5.350.000,- kiadási 
tervezettel, amit végül is 12.399.873,- bevétellel és 8.787.962,- kiadással teljesítettünk. Pedig 
ahogy már korábban arról beszámoltam, az idei évben sem tétlenkedtünk. Pályázati támogatást 
2.635.000,- kaptunk, az önkormányzattól 224.000,-, adományként 4.574.378,-, SZJA1% 
felajánlásként pedig 279.057,- támogatásban részesültünk. 
 
Büszkén mondhatjuk, hogy mi városvédők ez alatt a négy év alatt számtalan értéket 
teremtettünk. Úgy érzem, megháláltuk az önkormányzat és a támogatók bizalmát. Az általuk 
nyújtott segítséget megsokszorozva, erkölcsi értelemben szinte mérhetetlen, több mint 20 millió 
Ft értékben szépítettük, gazdagítottuk szeretett városunkat. Bízunk benne, hogy a kiérdemelt 
bizalmat töretlenül tudhatjuk magunk mellett, az elkövetkező évek munkája során is. 
 
Úgy érezzük, munkánknak nagy eredményei vannak. Ismernek és elismernek bennünket városi, 
megyei, régiós és országos szinten is. 
Mindannyian tudjuk azonban, hogy nehéz év, nehéz évek elé nézünk. A támogatási rendszer 
teljes átalakulása miatt, komoly gondot fog okozni a működésünk, felvállalt feladataink 
maradéktalan megvalósítása. 
Ezért még nagyobb szükség van – mint valaha – az egyesületi összefogásra, tagjaink, 
segítőink önzetlen munkájára. 
Tekintsük az ideit az összekovácsolás évének. Ismerjük meg még inkább egymást, a közös 
munkán túl, baráti beszélgetések, főzések, rendezvények szervezésével még összetartóbb 
csapattá, még sikeresebb egyesületté kovácsolódhatunk. 
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Ennek érdekében felmerült a Piculás udvarán egy fedett, főzésre alkalmas terület kialakításának 
lehetősége, mely szintén az idei év feladata lehet. 
 
Befejezésül engedjék meg, hogy a leköszönő elnökség nevében megköszönjem valamennyi 
egyesületi tag, támogató szervezet munkáját. Külön köszönöm az elnökség és az ellenőrző 
bizottság tagjainak az elmúlt négy évben végzett tevékenységét, segítőkészségét. 
 
Csukás István szavai – úgy érzem – hűen tükrözik egyesületünk célját, elmúlt évekbeli 
munkáját: „Megőriztük a régit, és megújultunk az időben, ahogy kell.” Kívánom, maradjunk 
ezen az ösvényen szeretett városunk, Kisújszállás értékeinek megőrzése és gyarapítása 
érdekében. 
 
Köszönöm, hogy meghallgattak. 
 
 
 
 

Tatár Zoltán 
egyesületi elnök 

 
Felkérem Dr. Vincze Sándort a Nagykun Kisújszállásért Alapítvány elnökét adjon tájékoztatást 
munkájukról. 
 
 


